
HK Kru{ik mo`e da se u ovoj godini pohvali
porastom obima proizvodnje za 61 odsto dok je
za 42 odsto ve}a realizacija nego pro{le godine u
ovo vreme. „Svi pokazatelji govore da }emo 2016.
godinu zavr{iti sa ukupnim prihodom od preko
~etiri milijarde dinara. U pro{loj godini ukupni
prihod iznosio je 3,2 milijarde dinara“, ka`e
direktor Mladen Petkovi}.

Kru{ik u ovoj godini najvi{e izvozi u Saudijsku
Arabiju, dok je preostali deo proizvodnje
realizacija poslova za Ministarstvo odbrane i
vojne kooperante, a za sada postoje potpisani
ugovori vrednosti 250 miliona dolara, {to je

siguran posao i za teku}u, pa i narednu godinu,
ali i osnov za poslovanje u godinama koje dolaze.

U Kru{iku trenutno radi 1.870 zaposlenih i u
protekle dve godine posao je dobilo oko 700
radnika. „Prose~na zarada je 46.000 dinara i to je
~etiri odsto vi{e od republi~kog proseka. Sve
obaveze uklju~uju}i poreze i doprinose na zarade
izmiruju se na vreme. Isto je i sa drugim obavezama.
O~ekujemo da u ovoj godini dr`ava pove}a svoje
u~e{}e u kapitalu Kru{ika po osnovu konverzije
duga prema Poreskoj upravi“, ka`e Petkovi}. 

Kru{ik trenutno za partnera iz Vijetnama
radi modernizaciju vo|enih protivoklopnih

raketa „maljutka“, a kada je uop{te razvoj
raketnog programa u pitanju, u Kru{iku se
trenutno razvijaju dva programa „alas“ i
„bumbar“.

„Kod ovog prvog se razvojni program odvija u
rokovima dok je kod ovog drugog program pri

kraju. Stanje je sada u fabrici potpuno druga~ije
od onoga {to sam zatekao 2014. godine kada
sam do{ao u Kru{ik i po pitanju proizvodnje i
uposlenosti. O~ekujem da do kraja ove godine u
Kru{iku bude 2.000 zaposlenih, a do 2020. i svih
2.500 zaposlenih“, ka`e Petkovi}.  S. V. 

Ovaj dodatak 
izlazi u okviru projekta

Vamedije, Danasa i 
Grada Valjeva
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KRU[IK POVE]AO OBIM PROIZVODNJE
RAST

HK Kru{ik pove}ala je obim proizvodnje za 61 odsto 
u odnosu na prvo polugodi{te pro{le godine. 
U ovom trenutku u Kru{iku radi 1.870 zaposlenih

Julske „osve`avaju}e“ sednice Skup{tineAKTUELNO

Jul u Valjevu }e obele`iti i
tri skup{tinska zasedanja.
Novi skup{tinski saziv
funkcioni{e bez ve}ih
problema i samo dva sata
dovoljna su za 30 ta~aka u
proseku. Jedna od tema
koja po svemu sude}i
o~ekuje odbornike jesu
nadoknade za odbornike,
za {ta postoji inicijativa za
njihovo pove}anje

radona~elnik Valjeva
Slobodan Gvozdenovi}
izjavio je da }e predlo`iti
da odbornici mese~no

primaju pau{al, bez obzira na broj
odr`anih sednica i ovaj stav dodatno
obrazla`e ~injenicom da u drugim
gradovima odbornici primaju
znatno vi{e. 

Valjevski odbornici primaju tri
hiljade dinara po odr`anoj sednici i
ovaj iznos nije godinama menjan.
Nova inicijativa predla`e 10.000
dinara mese~no bez obzira da li je u
tom mesecu odr`ana sednica ili nije.
U ve}ini srpskih gradova ovaj iznos
kre}e se oko 11.000 dinara. 

Gradona~elnik Gvozdenovi}

opravdanost pove}anja nalazi u
~injenici da odbornici moraju da
i{~itaju obiman materijal, sednicu
pripreme, a najve}e opravdanje,
kako ka`e, „le`i“ u njihovoj
odgovornosti. Sa ovim stavom i
predlogom nije najsaglasniji zamenik
gradona~elnika Dragan Jeremi}, koji
smatra da sada nije trenutak za
pove}anja. „Sve to mora da sa~eka
malo bolja vremena, da se zavr{i
nova sistematizacija u Gradskoj
upravi i da se uradi racionalizacija
mesta. Pove}an obim posla i ~este
sednice Skup{tine grada su dokaz
boljeg funkcionisanja gradske vlasti i
to je, za sada, dobar po~etak.
Me|utim, sa svim pove}anjima

naknada smatram da treba sa~ekati“,
rekao je Jeremi}.

Demokrate koje su u opoziciji
smatraju da naknade treba pove}ati, ali
ne na 10.000, ve} do pet hiljada dinara. 

Sednice Skup{tine, s druge strane,
proti~u bez ve}eg anga`ovanja
odbornika izuzev podizanja ruku pa se
oko 30 ta~aka dnevnog reda zavr{i i za
dva sata skup{tinskog zasedanja. 

U Skup{tini Valjeva vladaju}u ve}inu
~ine 44 odbornika dok je samo sedam
odbornika u opoziciji, pa se za
govornicom uglavnom mogu videti
dva odbornika opozicije koji se
smenjuju u izno{enju primedbi. 

Prethodni saziv gradskog
parlamenta uglavnom je

okarakterisalo neprimereno pona{anje
odbornika - uvrede, kletve i izno{enje
neistina za govornicom bili su manir
gotovo svake sednice. Same sednice su
~esto prekidane {to zbog smirivanja
situacije od strane samog predsednika
Skup{tine, {to od strane pojedinih
odbornika koji su na ovaj na~in ̀ eleli
da poka`u dominantnost.

U ovom sazivu, s obzirom na ve}inu,
takve ispade o~ito ne treba o~ekivati i
dosada{nje sednice pravo su
osve`enje za sve koji te sednice prate. 

Da li }e upravo takvim
pona{anjem, ili pak radom, zaslu`iti
povi{icu, ostaje da se vidi, a odluku o
tome done}e oni sami na nekoj od
narednih sednica. S. V.

G

BISERI
Dok su bazeni u Petnici
prepoznatljivo valjevsko
kupali{te, zaljubljenici u
prirodu prednost daju reci
Gradac, koja svojim dobrim
delom proti~e kroz sam grad

MLADA NAUKA

Iako se pre par meseci ponovo pojavio problem finansiranja,
Istra ìva~ka stanica Petnica isplivala je iz tih te{ko}a, pa je leto u
ovoj jedinstvenoj nau~no-obrazovnoj ustanovi za rad sa
darovitom decom i omladinom u ovom delu Evrope - ̀ ivo i radnoStrana III
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kup{tina grada je po
skra}enom postupku
razre{ila du`nosti direktore
javnih preduze}a i

imenovala vr{ioce du`nosti.
Kako se i o~ekivalo, Skup{tina je

razre{ila du`nosti direktora JP
Kolubara Miodraga Markovi}a, a na
njegovo mesto imenovala u statusu
v. d. Dragana @ivanovi}a SNS, kao i
direktora JKP Vidraka \or|a
Milanovi}a a na njegovo mesto
postavljena je Sla|ana Markovi}, SNS. 

Direktorski mandat zavr{en je i
za Dejana Filipovi}a u JKP Toplana,
a na njegovo mesto postavljen je
Zoran Stepanovi}, nestrana~ka
li~nost sa kvote SPS-a koji na ovo
mesto dolazi iz privatnog sektora.

Dragana Gruji~i}a, direktora JKP
Vodovod, zamenio je \or|e
Milanovi} iz SPS, koji na ovo mesto
prelazi iz JKP Vidrak. Mesto v. d.
direktora Turisti~ke organizacije
pripalo je umesto do sada Dragici
^ankovi}, prakti~no koalicionom
partneru SNS-a, ta~nije SDPS-u, koji
je na to mesto delegirao Anu
Markovi}. 

Za sada, koliko je poznato,
direktori ostaju Milo{ Smiljani} u
CZK, Vladimir Krivo{ejev u Muzeju,
Dule Jovanovi} u Modernoj galeriji.
Skup{tina je postavila i Biljanu
Kova~evi} za zamenicu sekretara
Skup{tine na stalnom radu u
Skup{tini i sa radom }e po~eti
prvog avgusta.                       V. D.

S

KUPOVINA 
PROTIVGRADNIH RAKETA

Grad je opredelio dodatna tri miliona
dinara za nabavku protivgradnih rake-
ta. Nakon odluke Skup{tine, bi}e raspi-
sana i javna nabavka, a broj raketa koje
}e biti kupljene zavisi}e od ponude i ce-
ne. Grad Valjevo je u ovoj godini ispla-
tio i jednokratnu nadoknadu za sva 62

protivgradna strelca u iznosu od 27.000
dinara, dok RHMZ strelce pla}a 4.000
dinara mese~no. 

NAJGLEDANIJA 
TELEVIZIJA
Televizija VA PLUS je najgledanija lokal-
na televizija na podru~ju Kolubarskog i
Ma~vanskog okruga, pokazalo je trome-
se~no istra`ivanja agencije IPSOS strate-

d`ik marketing. Istra`ivanje je pokazalo
da je ova valjevska televizija na ~etvrtom
mestu po gledanosti od 11 TV stanica u
okviru Nove mre`e Srbije, ~ija je TV VA
PLUS ~lanica od oktobra pro{le godine. 

SRE\IVANJE TOALETA U
MEDICINSKOJ
Kancelarija za javna ulaganja ipak
}e u Medicinskoj {koli uraditi re-

konstrukciju toaleta, kako je obe-
}ao premijer Aleksandar Vu~i} prili-
kom martovske posete ovoj {koli, a
ti radovi ko{ta}e 1,6 miliona dina-
ra. Rekonstrukcija krova i zamena
stolarije trebalo je da budu zavr{e-
ni do 10. jula, ali je rok pomeren za
kraj avgusta, do kada }e se srediti
`enski toalet.

REKONSTRUKCIJA PRUGE
POSLE 40 GODINA
Po~ela je rekonstrukcija barske pruge od
Resnika do Valjeva, po{to su srpska i ru-
ska `eleznica potpisale ugovor o rekon-
strukciji prve deonice pruge Beograd -
Bar posle 40 godina. Prema ranijim naja-
vama, radovi, koji su vredni 80 miliona
dolara, trebalo bi da budu zavr{eni naj-
kasnije do aprila idu}e godine. 

VESTI

ako se pre par meseci
ponovo pojavio problem
finansiranja, Istra`iva~ka
stanica Petnica isplivala je iz

tih te{ko}a, pa je leto u ovoj jedinstvenoj
nau~no-obrazovnoj ustanovi za rad sa
darovitom decom i omladinom u ovom

delu Evrope - `ivo i radno! Kako ka`e
jedan od rukovodilaca u IS Petnica Nikola
Bo`i}, uprava stanice je na vreme
reagovala, ne ~ekaju}i da problem
eskalira, tako da je ve}ina goru}ih
problema Petnice vezana za njeno
normalno funkcionisanje re{ena.

- Me|utim, i dalje ostaje problem
kontinuiranog finansiranja rada, tako da
kako sa dr`avom tako i sa sponzorima
moramo dogovoriti ugovore na tri do
pet godina, kako bi stanica u du`em
vremenskom periodu mogla da radi
stabilno, uz mogu}nosti nabavke nove

U dvori{tu nove zgrade [este {kole
mogu}e je videti radove na parternom
ure|enju, ali kako Danas saznaje, obje-
kat ne}e biti uskoro useljiv. U samoj

Upravi o ovoj {koli niko ne ̀ eli da daje dodatna ob-
ja{njenja, izuzev pomo}nika gradona~elnika Dra-
gana Jeremi}a, koji ka`e da je stanje lo{e.

- Tu je stanje zaista lo{e. Objekat je gra|en iz ne-
koliko faza, dugo godina se gradi. Te{ko da }e sve
biti zavr{eno do septembra. Problema ima mnogo,
temelj sada propu{ta vodu, pojavilo se potom kli-
zi{te koje je sanirano prilikom izvo|enja radova na
parternom ure|enju, pod u sali je sad ponovo po-
dignut. Ide jako te{ko. Mogu}e je da bude sve zavr-
{eno u ovoj godini, ali te{ko za po~etak nove {kol-
ske godine, ka`e Jeremi}. 

U pro{loj godini i delom u ovoj ulo`eno je {to
sredstvima ministarstva {to grada oko 150 miliona
dinara, a radovi su obuhvatali zanatsko instalater-
ske radove i parterno ure|enje.

Radovi na izgradnji po~eli su 2000. godine sa
prekidom do 2003. godine i do tada je ulo`eno 50
miliona koje treba revalorizovati prema vrednosti
dinara. U radove od 2009. godine i 2010. ulo`eno je

oko 147 miliona dinara, od ~ega je 118 miliona di-
nara obezbedio Grad u bud`etu, a 28 miliona je da-
lo Ministarstvo prosvete. Sa poslednjih 150 i dodat-
nih 25 miliona od ministarstva u {kolu u Br|anima
ulo`eno je vi{e 300 miliona dinara.

Na pitanje da li sada sve pomenuto predvi|a no-
va izdvajanja iz bud`eta, Jeremi} ka`e da u ovom
rebalansu nema pozicije ove {kole.

- Mogu}e je da }e biti jo{ jedan rebalans bud`e-
ta recimo u septembru i da tada kada budemo ta~-
no znali da li su potrebna nova sredstva, ta ta~ka
dnevnog reda bude i razmatrana i eventualno u re-
balansu i realizovana. A opet mogu}e je da se za
novac sa~eka naredna godina, novi bud`et, ka`e
Jeremi}. 

Verovali ili ne, izgradnja {kole je po~ela pre 15
godina, ali potom osam godina na njoj nisu izvo|e-
ni nikakvi radovi niti su postojala ulaganja. Gradnja
je fazno nastavljena tek poslednjih godina. Isti obje-
kat obilazili su brojni ministri prosvete najavljuju}i
ve}a sredstva kako bi objekat i ranije bio zavr{en,
ali su ona ipak dolazila na ka{i~icu. 

Vrlo je mogu}e da je sam objekat bio i ̀ rtva po-
liti~kog razmimoila`enja kao {to je to slu~aj sa Ha-
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Mirnija Skup{tina: Valjevski odbornici

Petnaest godina gradnje: Zgrada {kole u Br|anima



Reka Gradac i dalje odoleva urbanizaci-
ji i dalje ima najinteresantnija i najpose}e-
nija izleti{ta i kupali{ta Livadica, Plo~e,
Anatem, Kriva vrba, [areno platno, gde
Ekolo{ko dru{tvo „Gradac“ ima izgra|en
bivak namenjen gostima, Savina vodenica
poznata po prvom srpskom vampiru. 

Na stalnom re~nom toku du`ine oko 12
km nalazi se mnogo vodenica i ribnjaka.
Kroz klisuru reke Gradac prolazi pruga Be-
ograd - Bar, tako da se do reke mo`e sti}i i
putni~kim vozom. Ovaj valjevski biser omi-
ljeno je izleti{te Valjevaca pa se ovog leta
na sve strane mogu videti porodi~na dru-
`enja i okupljanja, a Grad najavljuje da bi
sa prvim slobodnim sredstvima mogao bi-
ti kupljen i turisti~ki vozi} koji bi saobra}ao
u delu reke koji prolazi kroz grad, a za{ti}e-
ni deo reke bio bi i dalje ostavljen zaljublje-
nicima u prirodu da ga istra`uju. V. D.
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eka Gradac vodom je najbo-
gatija sastavnica Kolubare,
du`ine oko 28 km i sa ukup-
nim padom od 187 m. Glavna

morfolo{ka osobenost klisure Gradca je iz-
razito meandarsko vijuganje donjeg, re~-
nom koritu bli`eg, dela doline. Hladna bi-
stra voda stani{te je pastrmke pa su i ovog
leta prvi na Gradac po`urili ribolovci. Za
mnoge turiste prava je atrakcija vidra ko-
ja ima stani{te u ovoj reci, a za koju je po-
znato da `ivi u izuzetno ~istim vodama. 

Grad Valjevo je poslednjih godina na-
stojao da boravak na ovoj reci u~ini {to pri-
jatnijim pa je du` dela koji prolazi kroz

gradsku mesnu zajednicu ura|ena i ulica,
a postavljeno je i pet odmori{ta koja su po
svemu specifi~na s obzirom da se pored
svake pe~urke-odmori{ta nalazi i tabla sa
pri~ama Milovana Gli{i}a, koji je i sam ro-

|en u selu Gradac. I ovog leta grad je za-
kupio prostor za parkirali{te kako bi spre-
~io ve}i promet automobila i gra|ani ovaj
parking mogu besplatno koristiti. 

- Jedini problem koji nismo uspeli da
re{imo jeste pe{a~ka staza sa desne stra-
ne reke. Postojao je i projekat i idejno re-
{enje, ali nas je u tome omela poplava ko-
ja je pomerila samo korito odnosno tok ta-
ko da je reka sada zauzela i neke privatne
povr{ine, a to izme|u sebe najpre moraju
da re{e „Srbija vode“ i sami gra|ani da bi-
smo mi kao Grad mogli da potom otkupi-
mo zemlji{te za stazu. Saobra}aj s leve
strane reke je nemogu}e re{iti jer bismo

ukoliko bismo ga zabranili napravili pro-
blem ljudima koji ovde ̀ ive, ka`e zamenik
gradona~elnika Dragan Jeremi}. 

Deo reke je za{ti}eno prirodno do-
bro o kome se stara Ekolo{ko dru{tvo

Gradac koje na kr{enje odluke o pri-
rodnom dobru burno reaguje. Takav
slu~aj bio je nedavno kada je vlasnik
zemlji{ta rade}i na njegovom ure|e-
nju posekao nekoliko stabala u samom
forlandu reke.

Grad Valjevo godinama poku{ava da
re{i problem nelegalne gradnje u za{ti}e-
nom prirodnom dobru, ali rezultati nisu
zna~ajno vidljivi jer i dalje postoje objekti
koji nemaju dozvole. 

- Dobro je da je Gradac uspeo da o~u-
va svoje prirodne karakteristike i on zaista
nije urbanizovan kao {to je to slu~aj sa
drugim rekama. Na gradskim je urbanisti-
ma da re{avaju problem nedozvoljene
gradnje jer Gradac je vrlo atraktivan i pri-
mamljiv za vikendice, ali i ugostiteljske
objekte zbog velikog interesovanja ljudi
da ga posete, ka`e Jeremi}.

R

SREBRNJACI 
NAJBOLJIM \ACIMA

U organizaciji Ministarstva prosvete i AD
„Politika“ tradicionalno su dodeljene na-
grade |acima generacije Kolubarskog i Ma-
~vanskog okruga. Srebrnjake sa likovima is-
taknutih srpskih nau~nih radnika dobilo je
99 u~enika. Nagradu je dobilo 29 u~enika
srednjih i 70 u~enika osnovnih {kola. 

KAMIONI ZA 
GRADSKU ^ISTO]U

JKP „Vidrak“ dobio je donaciju od Ita-
lijanske razvojne agencije od blizu
800.000 evra. Ovom donacijom valjev-
ska gradska ~isto}a dobila je tri kamio-
na sme}ara od 16 kubnih metara, je-
dan od 22 kubna metra i jedan auto-
podiza~, kao i kontejnere, posude za

recikla`u i hiljadu kanti od 120 litara
za doma}instva. 

POSTAVLJENA 
VE[TA^KA STENA

Ve{ta~ka stena za penjanje postavljena
je u parku „Pe}ina“. Direkcija za urbani-
zam postavila je ovu stenu na predlog
mladih Valjevaca, a ona je sme{tena na

prostoru u blizini parkovskog skejt-par-
ka. Grad je konkurisao i sa projektom
ure|enja dela trim-staze parka „Pe}ina“
kod Ministarstva trgovine.

NOVE PROSTORIJE 
KOMUNALACA

Gradska uprava za lokalni razvoj, pri-
vredu, urbanizam i komunalne poslo-

ve obave{tava gra|ane da su od 4. ju-
la Komunalna policija i Odsek za van-
redne situacije i poslove odbrane na
novoj adresi u Panti}evoj ulici broj
114, u zgradi nekada{nje Direkcije za
obnovu Kolubarskog okruga pogo|e-
nog zemljotresom. Brojevi telefona
su: 014 224 728; 014 221 088; 014 232
743 i 014 243 273.

Posebno izdanje lista Danas 
/projekat Vamedie, Danasa i Grada Valjeva

Za Dan graf: Du{an Mitrovi}; Urednici: 
Slavica Vujanac (Vamedia) i Bo`idar Andreji}
(Danas); Tekstovi i fotografije: Vamedia, 
Slavica Vujanac; Korektura: Ana Ron~evi};
Prelom: Branislav Be{evi}

REKA GRADAC ODOLEVA URBANIZACIJI
BISERI

AGRAR

rakti~no tek u drugoj polovi-
ni godini preduze}e Agrora-
zvoj mo}i }e da se zaista po~-
ne baviti poslom zbog kog je

i osnovano. U proteklom periodu Agrora-
zvoj bio je podr{ka nekim drugim grado-
vima u njihovim projektima koji su uklju-
~ivali Valjevo kao {to je to bio slu~aj sa pro-
jektom za p~elarstvo gde je Valjevo bilo
partner.

Na sednici Skup{tine odlu~eno je da
rebalansom ovom preduze}u bude doda-
to jo{ tri miliona dinara zbog tro{kova ra-
da i zaposlenih koji }e kona~no pre}i iz
uga{ene Direkcije za robne rezerve u ovo
preduze}e.

„Usledi}e vrlo brzo i subvencije za po-
ljoprivrednike, za {ta je Grad doneo odlu-
ku da budu u visini od osam miliona dina-

ra. Raspisa}emo poziv za vo}arstvo, sad-
nice, bi}e tu i priklju~nih ma{ina i mehani-
zacije. Grad }e u~estvovati u kupovini za
koju poljoprivrednici smatraju da im je
potrebna. Za p~elare koje ste pomenuli
programom poslovanja je bilo planirano
715.000 dinara kao u~e{}e Agrorazvoja u
Programu podr{ke novim p~elarima u
okviru programa Razvoja privatnog sek-
tora u jugozapadnoj Srbiji, ali izmenama i
dopunama sredstva nisu planirana na po-
ziciji Agrorazvoja, ve} }e biti realizovana iz
bud`eta Grada“, ka`e Bojan Bo{kovi}, di-
rektor Agrorazvoja. 

Poljoprivrednici svakako ~ekaju sub-
vencije, ali je njihovo ka{njenje u ovoj go-
dini bilo izazvano neodr`anim sednicama
Skup{tine i potom ponavljanjem proce-
dure. Na sednici Skup{tine opozicija je za-

merala {to nije vi{e novca opredeljeno za
subvencije. Istini za volju, ako je prethod-
na vlast bila {krta po pitanju subvencija,
nova vlast je rebalansom bud`eta to sta-
nje mogla da promeni, ali o~ito nije. Da li
bi u slede}oj godini moglo do}i do pove-
}anja ostaje da se vidi, iako je takva odluka
pod znakom pitanja zbog samog smanje-
nja sredstava u bud`etu koji se o~ekuje u
2017. godini. 

Agrorazvoj sada pored subvencija o~e-
kuje i ponovni popis stoke koja se nalazi

kod dr`alaca da bi se moglo znati pravo
stanje stvari prilikom preuzimanja. Po ne-
kim najavama, umati~ene junice i stada
ovaca osta}e u domenu poslovanja Agro-
razvoja kao podsticaj sto~nom fondu, a ne
robnim rezervama kao {to je do sada bio
slu~aj. 

Agrorazvoju su preneta sva prava i
obaveze nekada{nje Direkcije za poljopri-
vredu pa samim tim i sudski sporovi sa za-
navlja~ima i teret i nadzor naplate dugo-
vanja. V. D.

opreme i {irenja programa za polaznike,
ka`e Bo`i}.

Po{to su problemi re{eni, ciklus
tradicionalnih letnjih nau~nih seminara
za srednjo{kolce i studente je nastavljen.
^im prestane jedan program, po~inje
slede}i, tako da u Petnici u svakom
trenutku ima najmanje 150 polaznika iz
Srbije i zemalja regiona, uz oko 40
saradnika, studenata i nau~nika koji rade
sa njima, pa su petni~ke laboratorije i
kabineti stalno puni.

- Zainteresovanost polaznika je, kao i
uvek, ogromna. Za seminar o ma{inskom
u~enju za studente, koji smo realizovali
sa kompanijom "Microsoft", imali smo
vi{e od 300 prijava zainteresovanih sa
podru~ja cele biv{e Jugoslavije, a mesta
je bilo samo za 30 u~esnika. Pored njih, u
tom ciklusu seminara imali smo vi{e od
100 polaznika na programima biologije,
antropologije, programiranja, hemije i
elektronike i svi su oni radili na svojim
projektima, prvim malim nau~nim
istra`ivanjima, navodi Bo`i}.

Polaznici petni~kih seminara vrele
letnje dane, nakon zavr{enih obaveza,
tradicionalno zavr{avaju dru`enjem
ispod "pe~urke". Sem `ive diskusije o
najrazli~itijim temama, petni~ki genijalci
su kreativni i u dru`enju, pa se ~esto, pre
"pove~erja", uz smeh i pesmu mogu ~uti i
gitara ili flauta.

ortova. Tema ove {kole iz nekog razloga nije
arna me|u gradskim ocima dok Jeremi} do-

ema tu popularna ili nije, objekat je vrlo
zavr{etka i sigurno ne}emo odustati sa-
kraju. Postoje problemi, ali tu smo da ih

amo.
S. V. 

Agrorazvoj kona~no po~inje zvani~no sa radom

Preduze}e Agrorazvoj tek nakon poslednje sednice
Skup{tine mo}i }e zaista da po~ne da se bavi
osnovnom delatno{}u - razvojem poljoprivrede.
Usledi}e i subvencije za poljoprivrednike

P

Dok su bazeni u Petnici prepoznatljivo valjevsko
kupali{te, zaljubljenici u prirodu prednost daju
reci Gradac, koja svojim dobrim delom proti~e
kroz sam grad

PROBLEM

la u Br|anima po svemu
e}i ne}e otvoriti svoja
a ovog prvog
embra, kako je to ranije
najavljeno. Iako je
dsko ve}e objekat
nelo staroj {koli i
edilo novu adresu, od
rog useljenja u skorije
me izgleda nema ni{ta

Seminar po seminar,
mesec dana

Programi u Petnici traju cele godine i odvijaju
se u sezonskim ciklusima. Svaki polaznik na
nekom od 15 disciplina prirodnih, dru{tvenih
i tehni~kih nauka, u ovoj presti`noj obrazovnoj
instituciji mo`e na ~etiri ili pet seminara go-
di{nje provesti i po mesec dana. Tokom bo-
ravka u Petnici oni na raspolaganju imaju na-
jmodernije laboratorije, nau~nu opremu,
ra~unare, biblioteku, resursni centar. 

Osam miliona za subvencije: Bojan Bo{kovi}

O~uvane prirodne karakteristike Gradca: Dragan Jeremi}
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TE[NJARSKE VE^ERI

ijedna od kulturnih, turisti~kih i
privrednih manifestacija nema tako
veliki "zamah" koji bi zaista mogao
zna~iti promociju valjevskog kraja ili

nekih vrednosti koje su samo nama svojstvene. Ni u
jednoj od ovih 18 manifestacija grad nije posebno

imao zapa`eno mesto, a mo`da je to tako s obzirom
na visinu iznosa kojim finansira odre|ena de{avanja.
Finansiranje od 100 do 200.000 dinara za jednu
ozbiljnu manifestaciju mo`e se smatrati neozbiljnim,
ako se zna da samo ozvu~enje i rasveta, ukoliko
postoji bina, ko{ta 100.000 dinara. Sve ostalo pada na

teret samog organizatora i naravno sponzora bez
kojih nijedna od manifestacija ne bi mogla biti
odr`ana. Istra ìvanje na temu - koliko su sami Valjevci
zainteresovani da prate ovakve doga|aje, jo{ niko nije
uradio. A trebalo bi. Tada bi Grad imao bar neka
predznanja o manifestacijama koje finansira. A

mogu}e je da su sve one zapravo nastale kao produkt
dugogodi{njeg nerada TO Valjevo koja prvenstveno
ima za cilj promociju i Valjeva i okoline. Zato ne treba
zameriti gra|anima koji su inicijativu preuzeli u svoje
ruke pa mo`da neka od njih i "pro|e".

U valjevskom kraju svetkuju se i maline i kupine,
gljive, lekovito bilje, verski praznici ili pak samo
promocija odre|enog geografskog dela - primera
radi planina Medvednik, Div~ibare. 

Sve ove manifestacije zajedno ne privuku pa`nju
posetilaca koliko to mo`e jedan va{ar u Jovanji ili
Leli}u. U ova dva slu~aja radi se zapravo o pravom
op{tenarodnom veselju gde ne postoji nikakav
program izuzev mogu}nosti da na tezgama pazarite
ne{to od hrane ili suvenira i ve~e provedete pod
nekom od {atri uz igra~ice, peva~ice i obilje alkohola.
Zanimljiva je i gotovo se fenomenolo{ki mo`e
posmatrati zainteresovanost mladih ljudi da
prisustvuju ovim po svemu klasi~nim va{arima. U
vreme njihovog odr`avanja grad je u no}nim satima
gotovo preseljen pod neku od {atri. 

S jedne strane, dakle, imamo poku{aj da se
kultivisanim manifestacijama koje grad finansijski
podr`ava pridobije pa`nja javnosti, a s druge
potpuno razuzdanu varijantu koju Valjevci ~esto
nazivaju doma}im Exitom koji se mo`e smatrati
suprotno{}u ~ak i Saboru u Gu~i jer se ovi va{ari ne
odr`avaju u slavu ne~ega, trube, maline i sli~no, koji
su prakti~no sami sebi cilj. Provod do jutarnjih sati bez
kontrole komunalne policije i radnog vremena. 

Koliko para - toliko muzike, odavno je poznato i
sigurno sve je jasno, a mo`da nije lo{e da razmislimo
i na temu koja jo{ nije najjasnija da li uz kvantitet
dobijamo i kvalitet? Naro~ito ako nam mladi poru~uju
da im za okupljanje nije potreban ni povod, nije va`no
ni mesto tek da ̀ urka traje… S. Vujanac

e{njarske ve~eri u Valjevu ove go-
dine bi}e jeftinije za 800.000 di-
nara. Iako jubilarne 30, gradsko
rukovodstvo se ipak odlu~ilo za

u{tedu, a za sada su poznata imena tri izvo|a~a
Te{njarske ve~eri u Valjevu bi}e odr`ane od

5. do 11. avgusta i za ovih {est dana u Valjevu }e
koncerte imati Zorica Brunclik, Neda Ukraden i
Piloti. Kako Vamedia saznaje, za sada je jo{
nepoznato koji }e od rok-bendova svirati
Valjevcima kao ni ta~ni datumi odr`avanja
pomenutih koncerata.

U ranijoj izjavi za Vamediju na~elnik
Gradske uprave Aleksandar Vuji} Suboti} iz-
javio je da }e se i ove godine potruditi da za
svakog bude po ne{to kada su u pitanju
muzi~ki ̀ anrovi, ali i da }e se Grad truditi da
umesto pro{logodi{nja 4,3 miliona, pri ~emu su
zna~ajan doprinos dali sponzori, bude
potro{eno manje novca, a po sada{njoj ra~unici
to je oko 800.000 dinara. 

Valjevci se, po saznanjima Vamedije, i ove go-
dine mogu nadati koncertima folklornih ansam-
bala koji tradicionalno privla~e i veliki broj gledala-

ca, a ni ove godine ne}e izostati brojni sadr`aji za
decu kao ni uobi~ajeni kulturni sadr`aji. 

Grad je do sada uglavnom najavljivao oko 100
programa za vreme trajanja Te{njarskih ve~eri, ali
je sve izvesnije da }e ih ove godine biti ne{to manje.
Interesantno je da su rezultati istra ìvanja vezanih

za Te{njarske ve~eri pokazali da gra|ani prednost
daju koncertima u odnosu na druge sadr`aje. 

Iako se pro{log leta pokazalo da je Letnja po-
zornica neuslovna za odr`avanje velikih kon-
cerata, za sada jo{ uvek nema odluke o eventu-
alnoj promeni lokacije. V. D.

T
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Sa ozbiljnim dugom, u klubu tvrde da je 220.000 evra, bez
definisanog tima i bez „kona~nog re{enja“ na trenerskoj
poziciji, nakon dve sezone u ABA ligi, valjevski Metalac }e

utakmice na Jadranu „gledati ispred TV-a“, a basket
„pikati“ u Ko{arka{koj ligi Srbije. Naime, Skup{tina ABA lige
odlu~ila je da u sezoni 2016/17. regionalno takmi~enje bro-

ji 16 klubova. Od srpskih predstavnika, kojih }e biti tek
~etiri, u{ao je FMP, dok je novu priliku dobila i ljubljanska
Olimpija, ukoliko plati kotizaciju. Ovakva odluka mogla se
i o~ekivati, s obzirom na to da su Ljubljan~ani i lane „na
mala vrata“ ugurani na Jadran, pa pozivnica, koju su o~eki-
vali u Metalcu, logi~no nije stigla do Valjeva. 
Uz neigranje ABA lige, Valjevci su „izvisili“ i za takmi~enje
pod okriljem FIBA, iako je na jednoj od prethodnih pres-
konferencija uprave kluba re~eno da takva opcija postoji.
Od dve mogu}nost koje su tada pominjane, nije ostvarena
nijedna, pa }e Metalac ponovo igrati u Ko{arka{koj ligi
Srbije.
Nastup u doma}em takmi~enju, na kraju, ~ini se i kao naj-
manje lo{a opcija, imaju}i u vidu dugove prema igra~ima,
kao i celokupan dug - priznala ga je i sama uprava Metalca,
od 220.000 evra, uz obe}anje da }e on biti saniran. U takvoj
„postavi“ te{ko bi mogao da bude formiran sastav
konkurentan za utakmice u ABA ligi, pogotovo {to su ekipu
ve} napustili centri Nikola Jevtovi}, koji je oti{ao u Bukure{t
u Steauu, i \or|e Majstorovi}, nova akvizicija beogradskog
Partizana. Njegovim putem, kako se ~uje u ko{arka{kim
kuloarima, uskoro bi mogao i Petar Raki}evi}. Po tim
„{u{kanjima“ ne zna se da li }e u slede}oj sezoni ~lanovi
Metalca biti i Du{an Kutle{i} i Marko Jo{ilo.
Pripreme „poskoka“ za novu sezonu u KLS, kako je najavl-
jeno, po~e}e prvog dana avgusta a ekipu }e sa klupe vodi-
ti dvojac - Dragan Simeunovi} i Borislav D`akovi}. V. D.

Metalac }e Jadran gledati na TV-u

Va{ari pose}eniji od 
privredno-turisti~kih 
manifestacija

SVE^ARENJE
Grad Valjevo ove godine podr`ao je odr`avanje 18
manifestacija koje promovi{u privredne i turisti~ke
kapacitete. Do sada je veliki broj tih manifestacija i odr`an,
ali jo{ nas ~ekaju kupine, Ilindanski va{ar i mnoge druge.
Neke od njih imaju i dugu tradiciju odr`avanja, a neke su
tek na po~etku. S druge strane, od svih 18 manifestacija
pose}eniji su klasi~ni va{ari

„Doma}i“ Exit-i: Koncert Ivane Jordan... i Dani maline u Brezovici


